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Door: Iris Blok

Redactioneel

Lieve leden,
Het nieuwe jaar is weer begonnen! En 
met dit nieuwe jaar is het de beurt aan 
een nieuwe redactiecommissie voor jul-
lie geliefde Koeieletters. Dit jaar is het 
onze taak om jullie op de hoogte te hou-
den van alles wat er bij de Veefokkers 
gebeurt. Jullie kunnen weer uitgebreide 
verslagen verwachten van alle lezingen, 
evenementen, excursies en de leukste 
quotes. Maar wie zijn wij nou eigenlijk? Ik 
zal ons even voorstellen. Op de foto van 
links naar rechts: Miranda, Iris, Maaike, 
Arjan, Anne en Susanne. We hebben er 
superveel zin in!
Zo aan het eind van het eerste semester 
zitten we allemaal bij de haard te kleu-
men in de koudste tijd van het jaar. Van-
daar de mooie Schotse Hooglander op 
de kaft, die met zijn dikke vacht lekker 
voorbereid is op de kou. 

Hopelijk hebben jullie ook allemaal jullie 
warmste truien uit de kast gehaald en 
genieten jullie elke dag van de lekker 
warme koffie en thee bij de Veefokkers.
In deze editie van de Koeieletters kun 
je onder andere lezen over de Triple 
A-avond, het Innovatiecentrum de Mek-
kerhof, de RE cursus, het minisymposium 
over de beginselen van de veehouderij 
en het schapen scheren. Daarnaast kun 
je in de nieuwe rubriek Enjoy! genieten 
van het dagelijks vermaak van Enjo.
Veel leesplezier!

Groetjes, Iris Blok

P.S.: heb je geweldige foto’s gemaakt tij-
dens een activiteit? Stuur ze naar: 
koeieletters2@gmail.com en wie weet 
vind je ze terug in de Koeieletters!
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Door: Enjo Olthof

Lieve Veefokkers,

De kerstspullen zijn uit de kamer ver-
dwenen en de dagen worden langzaam 
aan weer langer. Dit betekent dat er 
alweer een kleine drie maanden van 
ons bestuursjaar op zitten.  Ik vond het 
heel leuk om te zien hoe alle commissies 
vanaf het moment van installatie aan de 
slag zijn gegaan met het organiseren van 
leuke activiteiten. Dit was ook te zien aan 
het veefokkersbord dat steeds vol hing 
met activiteiten en de vele inschrijvin-
gen van enthousiaste leden. De commis-
sies hebben we voor deze inzet dan ook 
hartelijk bedankt op de commissieborrel 
onder muzikale ondersteuning van Free 
Willy. Ik kijk hierbij terug op een hele 
leuke en geslaagde avond met de com-
missieleden.

Verder betekent het langer worden 
van de dagen ook dat het de komende 
tijd koud gaat worden. Dit kan natuur-
lijk niets anders betekenen dan dat we 
met de Veefokkers weer op BiLE gaan! 
Zoals jullie weten zal de reis dit jaar naar 
Twente zijn en was er tijdens de nieuw-
jaarsborrel de mogelijkheid om je in te 
schrijven om mee te gaan. De inschrijving 
was snel gepiept, waardoor we met zijn 
allen nog fijn hebben kunnen proosten 
op het nieuwe jaar tijdens de nieuwjaars-
borrel. Op het moment van schrijven 
staat ons de BiLE nog te wachten en ik 
kijk er dan ook naar uit om er met zijn 
allen een mooi weekend van te maken. 

Als laatste wil ik jullie dan de komende 
tijd veel plezier wensen tijdens de acti-
viteiten die weer voor de deur staan en 
hopelijk tot snel in de Veefokkerskamer.

Met VEEterinaire groet,
Enjo Olthof
h.t. Voorzitter

Voorzitterswoord
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Dierennieuws
Door: Enjo Olthof

Met nog 4 maanden te gaan tot haar uit-
gerekende datum, vermaakt Yvon zich 
nog steeds zeer goed tussen de andere 
pinkjes. Na de kerstfoto van vorige keer 
was ze toch wat meer op haar hoede 
toen wij bij haar kwamen kijken. Maar 
eenmaal gevangen vond ze het heerlijk 
om geknuffeld te worden en op de foto 
te gaan. We wachten rustig af tot er in 
mei een kalfje komt.

Bij de schapen is het allemaal wat span-
nender deze dagen. Op het moment van 
schrijven zijn we in volle spanning aan het 
wachten tot Olivia en Gerda gaan lamme-
ren, het kan elk moment gebeuren. 

Jose zal later deze maand volgen met 
haar lammetjes. Verder zal komende 
maand bekend worden of de dekking 
van Nicolien gelukt is. Dus al met al span-
nende tijden bij de schapen.

Ook bij de varkens is er goed nieuws, Nin-
ke-Maike en Pauline zijn nu allebei drach-
tig verklaard. Met nog ongeveer twee 
maanden te gaan is het eerst nog rustig 
in de stal. De spanning zal hier dus de 
komende tijd ook gaan stijgen in afwach-
ting van de biggetjes.
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Hoi! 
Ik ben Lieke Braam en eerstejaars stu-
dent Diergeneeskunde. Zo lang ik me 
kan herinneren, heb ik liefhebberij voor 
de varkenshouderij. Ik woon op een var-
kensboerderij in Netterden, een klein 
dorpje in de Achterhoek. We hebben een 
gesloten bedrijf met ruim 400 zeugen en 
4500 vleesvarkens. We doen mee met 
het lange staarten concept en dus wor-
den de staarten niet gecoupeerd. Een 
voorwaarde om hieraan mee te mogen 
doen, is een heel laag antibiotica gebruik. 
Dit concept proberen wij zo goed moge-
lijk in stand te houden door gezond voer 
en we vinden verrijkingsmateriaal heel 
belangrijk. We voeren de varkens ook 
een beetje luzerne bij, wat zorgt voor 
darmprikkeling en afleiding. 

Een deel van het voer telen we zelf en 
daarna fermenteren we het voer. Hier-
door zijn de grondstoffen makkelijk ver-
teerbaar en krijgen de varkens niet snel 
last van de darmen. De mycotoxines 
(o.a. schimmels) worden uitgeschakeld. 
Deze mycotoxines geven bij veel varkens 
maag- en darmproblemen. Ook zorgen 
wij voor geschoonde granen. Kaf en 
onkruiden zijn al verwijderd voordat het 
de fermentatie ingaat, waardoor we al 
veel gisten en schimmels voorkomen.
Qua akkerbouw voeren we bijna alle 
werkzaamheden zelf uit. We hebben 
65 hectare in gebruik. Van ploegen en 
zaaien tot oogsten toe, behalve de mest 
uitrijden. 

Door: Lieke Braam

Boerenbloed
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Dat wordt gedaan door een loonwerker 
in de buurt. We zaaien tarwe, veldbonen, 
gerst en maïs. De maïs gaat als Corn Cob 
Mix (CCM) in de kuil en de andere gewas-
sen worden opgeslagen, daarna gema-
len en dan gefermenteerd. Ook voeren 
we de varkens aardappelstoomschillen 
en patat. 
We doen aan eigen aanfok om onze 
zeugenstapel in stand te houden. Sinds 
kort zijn we met Deense genetica (Deens 
landvarken en Deense York) begon-
nen. Deze Deense genetica krijgt meer 
biggen. Onze eindbeer is Maxter, dit is 
de snelst groeiende Piètrain met een 
scherpe voederconversie. 

We hanteren een vijf-weken systeem. 
Dat houdt in dat er iedere vijf weken 
nieuwe zeugen in de kraamstal komen. 
Dus iedere vijf weken werpen, spenen, 
dekken en dan weer werpen. We heb-
ben 4 groepen zeugen. Als de biggen bij 
de zeug weg zijn, worden ze gespeend 
en wanneer ze 18 à 20 kg oud zijn, gaan 
ze naar de vleesvarkens. De week die 
over is, is voor het schoonmaken. Dus 
5 weken na opleg begint het riedeltje 
weer opnieuw. De mestvarkens worden 
in Duitsland geslacht en vermarkt en een 
deel hiervan gaat naar Zweden. 

Groetjes, Lieke
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Beste mede Veefokkers,

Afgelopen 1 november waren we te gast 
bij familie Van Maanen aan het Priempad 
in Zeewolde, om een avondje koeien te 
kijken in de Flevolandse polder. Rond 
8 uur zaten we aan de koffie, na ken-
nis gemaakt te hebben met Jeroen van 
Maanen en triple-A analyseur Jan Schil-
der. Tijdens de koffie begon Jeroen met 
een hele korte beschrijving over zijn 
bedrijf. Jan volgde met de inleiding in de 
triple-A analysetechniek. 
Bill Weeks, melkveehouder en stamboe-
kinspecteur in de VS, heeft door jaren 
ervaring geleerd dat lichaamsonderde-
len niet los van elkaar gezien moeten 
worden, maar in verband met elkaar 
staan en dat er een verband is tussen 
de vorm van het skelet en het functio-
neren van de koe. In 1950 werd zijn the-
orie op papier gezet en dit wordt van-
daag de dag nog steeds gebruikt. Eerst 
gebruikte Bill Weeks de termen ‘rond’ en 
‘scherp’, maar die 2 termen gaven geen 
voldoende omschrijving, dus bedacht 
hij de 6 aAa- functies die we vandaag de 
dag kennen: ‘Dairy, Tall, Open, Strong, 
Smooth en Style’. 

Door een stier met de juiste triple-A code 
te kruisen met een koe die die bepaalde 
triple-A code nodig heeft, ontstaat 
een nieuwe generatie die een betere 
lichaamsvorm heeft en dus beter kan 
functioneren, oftewel: ‘Sire the need 
TM’! 
Om het verhaal van Jan praktisch in te vul-
len, gingen we naar de stal met ongeveer 
170 Jerseys en Holsteins om daar te oefe-
nen. Er stonden een stuk of zes koeien 
aan het voerhek vast, klaar om beoor-
deeld te worden. De groep verdeelde 
zich over deze koeien en na een tijd wer-
den ze onder leiding van Jan gezamenlijk 
besproken. Door te kijken wat er bij de 
beesten nu nog verbeterd kon worden in 
vorm werd de aAa-code bepaald. Soms 
kunnen koeien bijna perfect zijn, dan is 
het lastig om nog een verbeterpunt te 
vinden. Je moet dan opletten dat je een 
koe niet te rond maakt, zei Jan. Zet er 
dan een stier op die een 1 vooraan heeft 
staan, werd er opgemerkt. Zo’n avond 
ervaringen en meningen uitwisselen met 
een expert is uitermate leerzaam!
Jan Schilder wist te vertellen dat er 
genoeg werk is in het wereldje van de 
analyse en dat er meer analyseurs nodig 
zijn. Aangezien elke ‘veeFOKKER’ ook 
‘veeANALYSEUR’ is, verwacht en hoop ik 
in de toekomst een drukke stijging in het 
ledenbestand van de Veefokkers, zodat 
deze mooie avonden georganiseerd kun-
nen blijven worden!

Door: Wim Broekhuizen

Triple-A Avond
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Door: Joost Boerrigter

pluimveeslachterij

Stel je even voor: met 13.500 kippen 
per uur dendert de slachtlijn voort. In 
de bocht duwt de middelpuntvliedende 
kracht de vers geplukte karkassen naar 
buiten. Vijf moslimmannen snijden 
nauwkeurig de halsslagaders in. Telkens 
een bismillah. De vrachtwagens rijden af 
en aan. Met heftrucks worden de kisten 
uitgeladen. Ondersteboven betreden de 
Ross308 kuikens de laatste achtbaan van 
hun 42 dagen oude leven. 
Het klinkt misschien wat vreemd, maar 
dit is natuurlijk wel de waarheid. Op 5 
november 2018 vertrokken elf Veefok-
kers naar Exportslachterij Clazing waar 
dagelijks 130.000 vleeskuikens worden 
verwerkt. Van slachtkuiken tot eetbaar 
eindproduct in een uurtje. Clazing is 
gegroeid van een pluimveehouder met 
eigen slachterij, naar een van de grotere 
slachterijen van Nederland. 
Als dierenarts volg je de koppel kuikens 
totdat de vrachtwagen voor komt rijden. 
Nu krijg je als Veefokker eens de moge-
lijkheid om te zien hoe de kip vanaf de 
vrachtwagen in een plastic bakje of folie 
komt. 
Indrukwekkend om te zien welk sys-
teem we gebruiken om in onze dierlijke 
eiwitbehoefte te voorzien. De snelheid 
waarmee de kip door het slachthuis gaat 
is onvoorstelbaar. Alles is geautomati-
seerd. De topjes van de vleugel worden 
er met twee slijptolletjes afgezaagd, een 
meter verderop oogsten twee anderen 
de hotwings. 

Weer een meter verder vallen de kippen-
bouten naar beneden en de borstkap 
blijft over om kipfilets af te snijden. Het 
stuk rondom de laatste thoracale wer-
vels valt in het bakje separatorvlees. Dat 
vinden we terug in onze kipnuggets. Na 
een uurtje is elk stuk kip terug te vinden 
opgestapeld op een pallet. In een pak 
van 5 kg. De ene pallet voor het buiten-
land, de ander voor New York Pizza. 
De één is vegetariër, de ander vindt zijn 
dag niet compleet zonder een stukje 
vlees. Wat je mening ook is, ik denk dat 
het goed is om een reëel beeld te heb-
ben van de pluimveesector in Neder-
land. En daar heeft deze excursie voor 
de elf Veefokkers zeker aan bijgedragen. 
Ik denk dat Nederland voor een groot 
gedeelte voorziet in de behoefte aan vei-
lige, duurzame en kwalitatief goede kip. 
Waar ook ter wereld. 
Waar eindig je zo’n dag? Juist, bij de 
McDonalds. ‘Mag ik 20 kipnuggets alstu-
blieft?’ 
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Woensdag 7 november vertrokken we 
’s ochtends vroeg om acht uur richting 
De Mekkerhof in Holten. De Mekkerhof 
is een nog geen twee jaar oud geitenin-
novatiecentrum, onderdeel van voer- 
en adviesorganisatie Gelre-IJsselstreek 
(GIJS), wat praktijkonderzoek doet op 
gebied van voer om de geitenhouderij te 
verbeteren. Na koffie en een korte pre-
sentatie kregen we een rondleiding over 
het bedrijf. Alle stallen zijn via ramen te 
bezichtigen, zodat het gehele bedrijf 
transparant is voor bezoekers. We zagen 
de melkgeitenstal, bestaande uit drie 
potstallen, de lammerenstal, opfokstal 
en melkstal; 2x50 waar zo’n 1000 geiten 
mee gemolken worden.  

Na de rondleiding kwamen we terug 
in de skybox, waar Nick en Ramon de 
gelukkigen waren die van hieruit in de 
stal een lammetje geboren zagen wor-
den, de rest was net te laat binnen. We 
kregen hier nog een korte toelichting 
over het voerstation en de gegevens die 
ze hieruit haalden. Voor vertrek werden 
we bedankt voor ons bezoek met een 
pakje bokkenpootjes voor iedereen. Na 
nog een korte Macscursie was de dag 
weer compleet. 

Door: Jette van Kooten

Mekkerhof



Hek’ heurd
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Het kan nooit te 
nat zijn. - E. Olthof 

Docent tegen 
student:
Niet in je mond 
stoppen Anika!

Je hebt wel een warme 
worst! - S. de Groot tegen 
D. Wijnia

Als ze zout is, is ze op de ver-
keerde manier nat. - F. Boon
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Sounds like a wet 
pussy! - R. Pardijs 

Hij steekt zijn stok 
overal in! - R. van de 
Mheen

Gay? Dat bestiet niet 
woar ik vandaan 
kom! - B. Bokkers
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Product en bestelinformatie: 

NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g
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Op donderdag 29 november was het 
weer tijd voor een cursusje rectaal explo-
reren onder begeleiding van Maarten 
Pieterse! Dit keer stond er een bezoek 
gepland aan ons melkveebedrijf in Epse, 
een klein dorpje in de Achterhoek. Een 
stuk of 50 koeien stonden uitgeselec-
teerd om te voelen, dit waren verse 
koeien, kort drachtige dieren en pro-
bleemgevallen. 
Steven de Nie was ook mee en gaf ons de 
gelegenheid om met de nieuwste echo-
apparaten te werken. Bijna alle dieren 
die drachtig zouden moeten zijn waren 
gelukkig drachtig! Er waren een aantal 
bijzondere gevalletjes waaronder een 
drachtige koe met een cyste op de eier-
stok. Deze is weggehaald om te voorko-
men dat de dracht hierdoor afgebroken 

zou kunnen worden. Bij één koe konden 
we op de echo zien dat er vroeg-em-
bryonale sterfte was opgetreden: er was 
vruchtwater te zien, maar helaas geen 
vruchtje met hartactie. 

Na een leerzame ochtend en een fijne 
lunch bij ons thuis was het tijd om de 
gaspedaal weer in te drukken richting 
Utrecht.
Een paar weken na de cursus kwam 
Maarten nog langs om een hardnekkig 
cysteuze koe te behandelen door middel 
van het aanprikken van de cyste, omdat 
een hormonale therapie onvoldoende 
bleek te werken. Hopelijk wordt deze nu 
ook snel drachtig!

Groetjes uit het mooie oosten!

Door: Dyon Schrijver

RE - Cursus
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Woensdagavond 21 november vond er 
een lezing plaats over hittestress bij 
pluimvee. Een geïnteresseerde groep 
van zo’n 15 veefokkers woonde deze bij. 

Bert van Nijhuis begon met vertellen over 
legkippen, waarbij hittestress minder 
snel optreedt dan bij vleeskuikens. Eén 
van de redenen hiervoor is dat er 9 leg-
kippen per vierkante meter zitten, veel 
minder dan het aantal vleeskuikens per 
m2. Mocht er toch hittestress zijn, is een 
mogelijke maatregel het aanpassen van 
de voertijden. Je kunt bijvoorbeeld rond 
middernacht nog een keer het licht aan 
doen en de kippen laten eten, om toch 
hun productie op peil te kunnen houden. 

Verder kan het voer zelf ook aangepast 
worden, bijvoorbeeld door het toevoe-
gen van extra bicarbonaat en vitamine 
C. Ook is het (uiteraard) belangrijk dat de 
kippen genoeg vers drinkwater blijven 
opnemen.

Bert Nauta had een mooie uitleg over 
vooral het klimaat in de stal, omdat dit 
in vleeskuikenstallen wel van cruciaal 
belang is: “Klimaat, heb je vroeger van je 
aardrijkskundeleraar geleerd, is het weer 
op lange termijn. Sommige boeren heb-
ben geen klimaat in de stal, die hebben 
weer”.

Bij vleeskuikens zitten er ongeveer 20 
per vierkante meter. In het begin van 
de ronde vleeskuikens zijn ze natuurlijk 
nog heel klein en moet er warmte toe-
gevoerd worden in de stal, vanaf onge-
veer drie weken niet meer. Eventuele 
hittestress begint dan ook pas een rol te 
spelen vanaf ongeveer vier weken. Bert 
legde uit hoe de luchtstroom geregeld 
wordt met ventielen in de zijmuren van 
de stal. In warme perioden wordt de 
lucht niet eerst naar boven gestuurd om 
op te warmen, maar meer horizontaal de 
stal in zodat de lucht koeler blijft. Ook 
kan er dan met behulp van sprinklers 
iets water over de binnenkomende lucht 
worden verspreid, wat verdampt om zo 
de stal wat te laten afkoelen.
Verder is het belangrijk dat de lucht in 
beweging blijft, en speelt de luchtvoch-
tigheid ook een grote rol. Hoe vochtiger 
de lucht, hoe moeilijker het voor de kui-
kens is om hun warmte kwijt te kunnen.

Al met al een leuke interactieve avond, 
waarvan alle aanwezigen veel geleerd 
hebben!

Door: Carmen Brummelhuis

Hittestress Pluimvee
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Op 13 november trotseerde een groep 
van zo’n 20 dappere Veefokkers de gure 
najaarswind om met elkaar na te denken 
over één van de belangrijkste punten op 
het melkveebedrijf: de jongveeopfok. In 
het kleine lokaal bij de rundveestal op 
de Tolakker hield Siert Jan Boersema, 
werkzaam bij Jongeveecoach, een inte-
ressante lezing. Het werd al snel duidelijk 
hoe belangrijk dit onderwerp is voor de 
boer en de dierenarts, maar ook voor de 
maatschappelijke acceptatie van de hele 
sector. 

Siert Jan benadrukte dat een goede 
opfok essentieel is voor een goed ‘eind-
product’. Beter gezegd: “een vaars die 
op 24 maanden afkalft en 8500 kg melk 
geeft in de eerste lactatie en duurzaam 
en langdurig produceert.” Er zijn enorm 
veel factoren van invloed op de ontwik-
keling van het kalf. Dat begint al op gene-
tisch niveau. Ook (het rantsoen tijdens) 
de droogstand, het afkalfproces en de 
biestvoorziening moeten optimaal zijn. 

Een sterk punt van de presentatie was 
het feit dat Siert Jan veel gebruik maakte 
van onderbouwing vanuit de literatuur. 
Zo gaf hij een mooi overzicht welke 
effecten het vaak, veel en vlug geven 
van biest heeft: een goede jeugdgroei 
verhoogt de latere productie, doordat 
het de ontwikkeling van het uierweef-
sel stimuleert. Heel kort samengevat: 
investeren in jongvee verdient zichzelf 
later dubbel en dwars terug! De avond 
werd afgesloten met een rondje langs 
het jongvee op de Tolakker. Al met al een 
mooie avond. 

Oja, en voor degenen die deze avond 
gemist hebben: Jongveecoach heeft een 
aantal mooie filmpjes op internet staan 
over de jongveeopfok. Zeker de moeite 
waard!

Door: Jan Pieter Bosch

Jongvee Lezing
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Het was dinsdag 4 december, de mid-
dag voor Sinterklaas. Terwijl menig stu-
dent nog aan het stressen was om zijn 
surprise op tijd af te krijgen, waren de 
altijd leergierige leden van de Veefok-
kers weer aanwezig bij een van de zeer 
interessante lezingen, die deze keer over 
uiergezondheid zou gaan. De lezing werd 
gegeven door Theo Lam, auteur van het 
Handboek Uiergezondheid Rund. 

Nadat iedereen voorzien was van koffie of 
thee en een koekje, kon de lezing begin-
nen. Theo was gevraagd om die middag 
wat dieper in te gaan over het selectief 
droogzetten, dus zo geschiedde. 

De rode draad van het verhaal was hoe 
we van het standaard alles droogzet-
ten met antibiotica overgingen op het 
hedendaags zeer selectief gebruik van 
antibiotica tijdens droogzetten. Vroe-
ger werden dus zoals gezegd bijna alle 
koeien standaard drooggezet met antibi-
otica en het resultaat hiervan was merk-
baar; mastitis bij droge en/of kalfkoeien 
kwam maar zelden voor. 

Echter werd bijna een decennium gele-
den door de overheid besloten dat het 
antibioticum gebruik in de veehouderij 
flink verminderd moest worden en logi-
scherwijs werd daarbij ook gekeken naar 
antibioticum gebruik bij het droogzet-
ten. Naar aanleiding hiervan zijn er ver-
schillende onderzoeken gedaan naar het 
gebruik van antibiotica bij droogzetten 
en het voorkomen van mastitis bij deze 
koeien. Hieruit bleek dat verminderd 
gebruik van antibiotica een toename 
geeft in het aantal gevallen van klinische 
mastitis, maar dat deze toename niet erg 
groot is. Zeker toen men onderzoek ging 
doen naar het selectief droogzetten, 
waarbij alleen antibiotica werd gebruikt 
wanneer het celgetal van een koe boven 
een vastgestelde waarde kwam, nam het 
voorkomen van mastitis vaak maar met 1 
á 2 procent toe ten opzichte van gebruik 
van antibiotica bij alle koeien. Dit zijn dus 
maar 1 of 2 koeien met mastitis meer, van 
alle 100 koeien die worden drooggezet. 

Door: Rik van Dijk

Lezing Uiergezondheid
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Om deze reden moeten dierenartsen 
nu zelf een plan opstellen hoe ze dit 
selectief droogzetten in de praktijk wil-
len realiseren. Wat door veel dierenart-
sen tegenwoordig wordt aangehouden 
als richtlijn, is dat er antibiotica wordt 
gebruikt bij vaarzen met een celgetal 
boven de 150.000 en bij oudere kalfs-
koeien met een celgetal van boven de 
50.000. Echter kunnen dierenartsen zelf 
beslissen om hiervoor lagere of hogere 
waarden aan te houden. Verder kan door 
de veehouder zelf en in overleg met de

dierenarts nog besloten worden voor 
het gebruik van een injector die het slot-
gat van de speen dichthoudt (een soort 
kit), zoals Orbeseal. Echter is dit onder-
werp op zich al weer bijna een hele lezing 
waard. 

Aldus hebben we weer een zeer interes-
sante lezing van de Veefokkers achter de 
rug en hebben we geleerd hoe we op het 
hedendaags gebruik van selectief droog-
zetten zijn terechtgekomen.
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Dinsdag 11 december was het minisym-
posium over de beginselen van de drie 
wat minder bekende sectoren binnen 
de richting landbouwhuisdieren: de 
pluimvee-, varkens- en geitensector. Een 
mooie kans voor mij en vele anderen om 
een indruk te krijgen van wat een dieren-
arts nu zoal doet op een dag. Daarbij ook 
een kans voor de dierenartsen om ons 
enthousiast te maken voor hun vakge-
bied!
De avond begon met een goede hambur-
ger, waarna we vertrokken om naar het 
verhaal van de dierenartsen te luisteren. 

Als eerste was varkensarts, Arjan Schut-
tert aan zet, die met een mooi Achter-
hoeks accent enthousiast wist te vertel-
len over hoe mooi zijn vak is. Je moet 
van puzzelen houden, want het is een 
echte denksport. Je bent volgens hem 
constant aan het zoeken naar de juiste 
bedrijfsvoering en bent vaak een aanvul-
ling voor de varkenshouder bij het aan-
sturen van personeel. Het mooiste vindt 
hij toch wel het sociale contact met de 
veehouder: ‘Ieder mens wil aandacht, 
daarin verschilt een boer niet van een 
eigenaar van een hond.’ 

Door: Matthieu van Vuren

De beginselen van...
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Hij vertelde dat koffiedrinken daarom 
zeker geen verloren tijd is. Zo krijgt hij 
ook vaak dingen mee die spelen in het 
gezin van de varkenshouder. Logisch 
volgens hem, aangezien hij bijvoorbeeld 
al 15 jaar bij eenzelfde varkenshouder 
komt. Ook drukte hij ons als advies op 
het hart om naast de studie een bestuur 
of commissie te doen. ‘Kennis is maar 1/3 
van het vak en in je studie van zes jaar 
zijn er dan ook nog maar zes weken over 
varkens gegaan’.

Vervolgens was Stefan Veenstra aan de 
beurt en had natuurlijk de schone taak 
om als pluimveedierenarts zijn voor-
ganger te overtreffen. Zo kwam hij naar 
voren met het feit dat de pluimveesec-
tor de best betaalde sector is voor een 
veearts in loondienst, omdat deze sec-
tor financieel gezond is en er maar heel 
weinig pluimveeartsen zijn. ‘Als je tijdens 
je studie aangeeft dat je pluimveearts 
wilt worden heb je al een baan voordat 
je afgestudeerd bent’. Opvallend vond 
ik hierbij echter wel dat hij lange dagen 
maakt, aangezien hij vaak ’s avonds nog 
de administratie moet doen en dit een 
derde van zijn werkdag is. 

Na een korte pauze was geitenarts, Lon-
neke Delhaas, als laatst aan zet. Het leuk-
ste aan haar sector vindt zij het feit dat 
de meeste bedrijven op relatief kleine 
schaal zijn en dat het vaak familiebedrij-
ven zijn. Daarnaast vertelde zij nog over 
enkele opvallende dingen aan haar werk-
zaamheden. Zo onthoornt zij de geiten, 
omdat de boeren dit maar een vervelend 
klusje vinden, terwijl zij het verlossen wel 
altijd zelf doen. Ook is de geit een heel 
taai dier: ‘Als je als geitenboer denkt 
dat er iets mis is met een geit moet je 
meteen bellen, want een geit laat zo wei-
nig mogelijk merken dat er iets mis is.’

Na afloop werden de dierenartsen 
bedankt met een goed gevulde pot 
snoep en wij keerden huiswaarts met 
een berg nieuwe kennis over de drie sec-
toren. 

Minisymposium
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Beste Veefokkers,
 
Op de derde en laatste dag van het 
schaapscheren mocht ik ook even proe-
ven aan deze geweldige bezigheid. 
Nadat de laarzen en overalls aan waren 
gedaan kregen we allereerst een goede 
demonstratie van Ramon. Hierna kwam 
het echte werk. Iedereen probeerde 
een schaap te pakken, maar dit was zo 
makkelijk nog niet. Gelukkig deed M. van 
Vuuren enkele ware schaapstackles en 
had de schapen dan ook zo in positie. 
Al snel kregen we de slag te pakken en 
begonnen we met schaapscheren. In 
rap tempo werd bij alle schapen de jas 
uitgedaan. Zo werd de zak met wol snel 
gevuld en had iedereen een rood koppie, 
waarna het tijd was voor een bakje kof-
fie. Na een paar mooie verhalen over de 
excursies en belevenissen van de veefok-
kers gingen we weer aan het werk.  

Na de tweede ronde schaapscheren 
wachtte ons dan nog een heerlijk, wel-
verdiend biertje. Bedankt voor de mooie 
avond, ik heb genoten!
 

Door: Simme Osinga

Schapen scheren
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Fotos
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BETTER COWS | BETTER LIFE CRV4ALL.NL

‘ Ik melk liever tien 
gezonde koeien 
extra dan één met 
problemen’
Melkveehoudster Ellen Rameijer, Lelystad 

Ellen Rameijer heeft een grote passie 
voor haar koeien. Een passie die ze 
deelt met CRV-klanten wereldwijd. Ze 
gaat voor een veestapel met een goede 
gezondheid, een goede vruchtbaarheid 
en een hoge levensproductie. 
‘BETTER COWS | BETTER LIFE’ draait 
voor haar niet alleen om resultaten, 
maar ook om een zorgeloze manier van 
veehouden, waarvoor zij ’s morgens 
graag vroeg opstaat.

590-17 Ad Inspiratiedag NAJK.indd   4 22-11-17   14:34
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Door: Remco Vos

Op de ochtend van woensdag 19 decem-
ber gingen wij met vijf man sterk op 
excursie, georganiseerd door de Var-
kenscommissie, naar Pig Me op land-
goed Zuylenstein te Leersum. Pig Me is 
een bedrijf dat zich focust op het die-
renwelzijn en het circulair maken van de 
kringloop. 
Op deze locatie heeft Pig Me slechts 
mestvarkens rondlopen, omdat ze hun 
biggen kochten van de kinderboerderij 
in de buurt. Hier lopen totaal 38 varkens, 
verdeeld over drie groepen van diverse 
rassen. De varkens hebben veel ruimte 
en lopen lekker de grond om te woelen, 
op zoek naar eikels en ander lekkers. 

Op deze manier houden ze planten die 
niet gewenst zijn, zoals bramen, in toom. 
Er was hier goed nagedacht over het ver-
duurzamen van het bedrijf middels het 
gebruiken van reststromen in het voer 
en het halen van drinkwater uit een bron. 
Op deze manier proberen ze de mensen 
na te laten denken over hun visie: beter 
vlees produceren en minder vlees consu-
meren. 

Pig Me laat een stijgende lijn zien met 
een groeiende veestapel en heeft nog 
veel potentie. Al met al was het een 
gezellige en educatieve ochtend!

Buitenvarkens
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‘BETTER COWS | BETTER LIFE’ draait 
voor haar niet alleen om resultaten, 
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Door: Fleur Siebens

Het casuïstiek uurtje met de ‘Sjanna’s’ 
(Sanne en Janna, red.). Na de colleges 
verzamelde een groepje gemotiveerde 
enthousiaste veefokkers zich om nog 
even een extra uurtje college mee te pak-
ken. Sommigen net begonnen en ande-
ren al iets verder gevorderd in de studie. 

De Sjanna’s hadden een college voor-
bereid over melkziekte bij een net afge-
kalfde koe. Voor de meesten een bekend 
verhaal, maar een opfrisser met de Sjan-
na’s is altijd fijn. We begonnen met een 
casus, hierbij stelden we samen een DDx 
op. Deze DDx was gebaseerd op het pro-
bleem ‘liggende koe’. 

Hierop staat melkziekte bovenaan, maar 
ook kopziekte, fosfaattekort, paralyse, 
bloeding, toxische infecties, slepende 
melkziekte en trauma mogen niet ver-
geten worden. We praatten over de oor-
zaak van melkziekte: een calciumtekort, 
hoe dit tekort ontstaat en hoe dit te ver-
helpen is. 

Dit alles werd onderbouwd met weten-
schappelijke bronnen. Na dit nuttige uur-
tje (gelukkig houden de Sjanna’s zich wel 
aan de tijd) ging iedereen snel naar huis 
om hun toch best wel hongerige maagjes 
te vullen. 

Casuïstiekuurtje 
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ENJOY!!!!!!

ANDIJVIESTAMPPOT

Voor 4 personen
30 min. bereidingstijd 

Ingedriënten:
- 1,25 kg kruimelige aardappelen
- 250 g spekreepjes
- 100 ml halfvolle melk
- 25 g ongezouten roomboter
- 500 g gesneden andijvie
- 2 el crème fraîche
- 30 ml maggi aroma

Bereidingswijze:
1. Schil de aardappelen en snijd ze in 
gelijke stukken. Kook ze in 20 min. gaar. 
Doe ze na het afgieten terug in de pan. 
Bak ondertussen de spekreepjes in 7 min. 
bruin en krokant.

2. Voeg de melk en boter toe aan de aard-
appelen en stamp tot puree.

3. Zet de pan op laag vuur en meng de 
andijvie er in delen door. 

4. Schep de crème fraîche erdoor en 
breng op smaak met peper en Maggi. 
Bestrooi met de spekjes: ENJOY!
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Anamnese

Naam:  Axel van Ruitenbeek
Leeftijd:  28 jaar
Woonplaats: Utrecht
Bekend van: Docent LH

Film:  Moonrise Kingdom
Stad:  Cambridge
Muziek:  Van alles door elkaar,  
  o.a. Kings of Leon,  
  Counting Crows

Eten:  Als het maar warm is!
Huisdier:  Kippen

Eigenschappen:
Beste:  Geduldig 
Slechtste:  Snel afgeleid 

Wat doe je in je vrije tijd? 
Vooral veel sporten! Ik zit bij de Survival 
Run vereniging in Utrecht en verder doe 
ik aan hardlopen en wielrennen. Ik neem 
ook deel aan Survival Run wedstrijden! 
Af en toe ga ik mee op een tochtje met 
de jongens van SIS.

Hoe ben je tot de keuze gekomen om 
Diergeneeskunde te gaan studeren?
Puur toeval! Ik kon geen keuze maken 
aan het einde van mijn middelbare 
schooltijd en Diergeneeskunde was een 
optie met mijn profiel. Toen ben ik inge-
loot en het beviel meteen heel goed! Als 
ik niet was ingeloot was ik waarschijnlijk 
in Groningen gaan studeren, ze hadden 
daar een brede bachelor waarbij je in het 
tweede jaar een keuze maakt. De PABO 
leek me ook heel leuk!

Wat is je ervaring met de vvfc?
Als student heb ik wel verschillende acti-
viteiten bijgewoond van de VVFC, maar 
heb er geen commissies gedaan. 

Hoe lang heb je in de praktijk gewerkt?
Ik heb 15 maanden in een praktijk in 
Drenthe gewerkt. Het werk was heel 
leuk, maar familie en vrienden woonden 
allemaal niet in de buurt. Daarbij werd ik 
steeds allergischer voor stro en koeien. 
Toen heb ik de keuze gemaakt om de 
praktijk uit te gaan en op de faculteit te 
gaan werken! Hier werk ik nu een jaar!

Junior docent Axel van Ruitebeek

Anamnese met.....
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Wat was voor jou een hoogtepunt in je 
werktijd in de praktijk?
Ik heb niet per se één hoogtepunt. Din-
gen als een moeilijke verlossing succes-
vol doen is heel gaaf. Wat ik ook heel 
leuk vond aan het werk is dat je een band 
opbouwt met de veehouders naarmate 
je er vaker over de vloer komt, vooral als 
het niet vanzelf gaat maar je uiteindelijk 
samen plannen gaat maken en uitvoeren. 
Ook heel bijzonder was toen ik de prak-
tijk verliet en een veehouders uitsprak 
dat hij het jammer vond dat ik weg ging, 
en toen met een cadeautje aan kwam. 

Heb je ooit een grote blunder gemaakt?
Een collega van me had geen bicarbo-
naat in de auto, dus belde hij mij op. Ik 
heb toen per ongeluk calcium en bicar-
bonaat omgewisseld en dus een calci-
uminfuus in het kalf gestort, in plaats 
van de bicarbonaat. Ik heb nog heel lang 
het kalf gereanimeerd, maar het stierf 
uiteindelijk toch. Omdat de veehouder 
zag dat ik er alles aan gedaan had om 
het kalf toch nog te redden zijn er geluk-
kig geen kwade gevoelens gebleven. Je 
hebt natuurlijk wel een rotdag, eigenlijk 
een rotweek, maar als je praktijk achter 
je staat en vertrouwen in je heeft hoeft 
zo’n blunder niet gelijk te betekenen dat 
je een klant kwijt bent.

Wat vind je van lesgeven? 
Lesgeven vind ik heel leuk! Het geeft 
heel veel voldoening om een student die 
iets niet begrijpt, het uit te leggen en dan 
het kwartje te zien vallen! 

Er komen af en toe wel moeilijke vragen, 
maar dat vind ik niet erg en durf het te 
zeggen als ik het antwoord niet weet. Ik 
mis uit de praktijk wel de dingen als het 
behandelen van zieke dieren of verlos-
singen, of dat je een relatie kunt opbou-
wen met een veehouder.

Wat wil je nog bereiken?
Decaan worden.

Wat wil je meegeven aan huidige studen-
ten?
Wees actief in de studie! Dat kan natuur-
lijk op verschillende manieren, zowel 
binnen als buiten de studie, maar wees 
actief en doe wat je leuk vindt, en werk 
op die manier aan je sociale vorming.

Axel, bedankt voor je openheid!
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Door: Agnes Bouw

Internationaal

Er was mij gevraagd om wat te vertel-
len over m’n tijd in Zuid-Afrika en dat 
doe ik graag! Afgelopen voorjaar ben 
ik daar, samen met Carina den Har-
togh, drie maanden geweest voor mijn 
onderzoeksstage. Ik heb tien weken in 
de labs van het ARC-OVI (een belangrijk 
nationaal veterinair onderzoeksinsti-
tuut vlakbij Pretoria) onderzoek gedaan 
naar mycobacteriën. Mijn vraag was of 
onschuldige omgevingsmycobacteriën 
bepaalde antigenen in hun DNA hebben 
en tot expressie brengen. Als dit zo is, 
zou dat kunnen leiden tot vals positieve 
uitslagen aangezien de tuberculosetests 
mede op deze antigenen gebaseerd zijn. 
Ik heb dus onder andere veel DNA-ex-
tracties, PCR’s en enkele eiwitextracties 
uitgevoerd. Soms wat technisch, maar 
wel erg leerzaam en leuk om zelfstandig 
aan de slag te zijn. 

Het lab is op krap een half uur lopen van 
de campus, waar we in een gebouw met 
andere internationale studenten verble-
ven op het terrein van de Diergenees-
kunde faculteit. Hoewel het ’s avonds 
al vroeg donker was, vermaakte ik mij 
op doordeweekse avonden prima met 
paardrijden, sporten en tijd doorbrengen 
met mijn huisgenoten. Ik vond het inte-
ressant en gezellig om met leeftijdsge-
noten van over de hele wereld samen te 
leven en er tijdens de weekenden samen 
op uit te trekken. 
Regelmatig hadden we een ‘braai’ (zie 
Google voor de verschillen met bar-
becueën). Vooral de keren met echte 
Zuid-Afrikaners kon een braai tot diep in 
de nacht duren. Ook mocht ik de begin-
selen van het ‘sokkie dansen’ leren en 
heb ik ervaren hoe de apartheid toch nog 
erg in het land en de mensen aanwezig 
is. 
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Verder hebben we veel mooie natuur en 
dieren gezien tijdens hikes, in verschil-
lende opvangcentra en op safari in het 
Kruger National Park en andere reserva-
ten. 

De laatste twee weken zijn we naar Kaap-
stad gevlogen om een deel van de Garden 
Route te bereizen. Surfen (of eigenlijk 
keer op keer op je gezicht op het water 
klappen), walvissen, shark cage diving, 
dubieuze hotels en het beklimmen van 
de Tafelberg omsluierd door mist en wol-
ken, komen daarbij direct in me op. 

Hoogtepunten waren de eindeloze Dra-
kensbergen en de paar dagen dat we 
mochten participeren in het professio-
neel team om ruim twintig neushoorns in 
een reservaat te onthoornen. Daar heb ik 
geleerd bloed te tappen uit een enorm -  
van de sedatie trillend – neushoornbeen 
(waar niet echt een bloedvat te stuwen 
is). 

Kortom: we hebben hard gewerkt en 
optimaal genoten! Nu dat verslag nog 
schrijven. Het is een aanrader en als je 
meer wilt weten vertel ik er graag over! 
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, 

specialist, tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt 

landelijk vanuit 4 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. 

Persoonlijke aandacht en financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. 

Natuurlijk gaat het daarbij om accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die 

van belang zijn voor uw praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 

Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar 

ook in bijzondere situaties.  Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de 

minder alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, 

terugtreden/pensionering en zelfs conflicten.  

 

Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 
ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800.  www.dezorgaccountants.nl 
   
    

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 
 
Vestiging Arnhem  Vestiging Bilthoven Vestiging Groningen 
Velperweg 79  Soestdijkseweg Zuid 179 Hereplein 6 
6824 HH Arnhem      3721 AB Bilthoven  9711 GA  Groningen 
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Fotos
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Door Jilles de Theije 

“Afgestudeerd, en nu?” was de vraag die 
ondertussen iets meer dan een jaar gele-
den door mijn hoofd schoot in de Jans-
kerk tijdens het ondertekenen van mijn 
diploma. Drie dagen later kon ik begin-
nen bij Dierenartsenpraktijk De Een-
hoorn in Panningen (Midden-Limburg). 
Hiermee kwam een einde aan ruim 8 jaar 
Utrecht en mocht ik het in de praktijk 
gaan laten zien. “Kun je de keizersnede 
al alleen?” klonk het tijdens mijn sollicita-
tiegesprek. Met een onderwijssectio in 
de kliniek en enkele snij-acties tijdens de 
stages, kon ik hier nog niet instemmend 
op antwoorden. 

“Geen probleem, we doen er een paar 
samen en dan kun jij het ook”. Dat zul-
len we nog wel eens zien, dacht ik... Na 
2,5 maand werken ging ik volledig mee-
draaien in de spoeddiensten en wat 
bleek: die keizersnede lukte alleen.

Gelukkig deed de volgende situatie zich 
niet in het allereerste begin voor: vee-
houder belt voor een verlossing. Daar 
aangekomen vertelt hij dat het wel lijkt 
alsof het kalf twee koppen heeft... Ah! 
Een tweeling, denk je dus. Ik voel een kop 
met twee oren, tot zover niks geks. Een 
derde oor! Het lijkt wel bijna vast te zit-
ten aan het tweede oor! Er blijkt ook een 
vierde oor, met daaraan vast een volle-
dige tweede kop. Na kort overleg met de 
veehouder krijgt een sectio de voorkeur 
boven een foetotomie. Een érg gespan-
nen baarmoeder tref ik aan, ondanks 10 
ml Planipart, en geen kalf te grijpen. 20 
ml Planipart verder is het gelukt om een 
deel van de baarmoeder in de wond te 
krijgen. Baarmoeder geopend, kalf eruit, 
wat blijkt? Kalf met één kop! Het was dus 
wel een tweeling?! En inderdaad: daar 
achteraan nog zijn broertje met de twee 
koppen! Collega’s vertellen dat ze het in 
34 jaar als dierenarts nog niet hebben 
meegemaakt... Deze staat binnen het 
eerste jaar op mijn lijstje. De veehouder 
laat enkele dagen later weten dat de koe 
het, ondanks de gecompliceerde opera-
tie, goed maakt. 

Afgestudeerd... 
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Tijd voor de volgende uitdaging: eigen 
1-op-1-bedrijven. Aangezien een colle-
ga-dierenarts zich volledig op de var-
kens en paarden ging richten, stonden 
er al snel enkele melkvee- en meerdere 
vleesveebedrijven op mijn naam. In mijn 
ogen het leukste: een relatie opbouwen 
met een veehouder en een geschiedenis 
opbouwen met zijn bedrijf en zijn die-
ren, waardoor je op termijn ziet wat een 
bepaalde aanpassing voor uitwerking 
heeft op de koeien. 

Afgestudeerd, 1 jaar later? Ik had niet 
gedacht dat ik iedere dag met zoveel 
plezier naar de praktijk zou rijden als 
ik nu doe. Utrecht missen? Tja, het was 
altijd heel gezellig met veel vrienden om 
je heen op de faculteit of daarbuiten, 
dus het is even wennen. Gelukkig zijn er 
goede contacten met de jonge collega’s 
van de buurtpraktijken, waardoor het 
lange bbq-seizoen 2-wekelijks gebruikt 
werd voor een grondige ‘intervisie’ over 
de onhandige fouten, gelukte behande-
lingen en vergelijking van de lokale sla-
gers. Een prachtig vak hebben we!

en dan...?
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WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl
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Weerbericht
WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl

Januari: 
Kraait de haan niet bij ochtendrood, dan gaat het regenen of de 
haan is dood. 

Februari:
Ligt de wind in februari stil, dan krijg je zware storm in april! 

Maart:
Geeft maart al veel gedonder, dan is een witte Paas geen wonder!

April:
Vindt men in april de kat op de stoel? Reken dan op een natte 
boel!
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Afgestudeerden

Colofon
Redactieleden
Susanne de Groot
Miranda van Schie
Arjan v/d Heide
Maaike Caron
Anne Ruitenberg
Iris Blok

Kaft
Hans Germeraad

Drukwerk
Linea Recta

Adverterteren
Voor informatie over de 
mogelijkheden tot adverteren, 
vragen wij u om contact op te 
nemen met Susanne de Groot
E-mail: bestuur@veefokkers.
com

Contact
Redactie V.V.F.C. “De Uithof”
Yalelaan 1
3584 CL Utrecht
E-mail: bestuur@veefokkers.
com
www.veefokkers.com
Tel.: 030-2534694

Bestuur V.V.F.C. “De Uithof”
Voorzitter: Enjo Olthof
Vice-voorzitter: Nick van 
Bentem 
Secretaris: Miranda van Schie 
Penningmeester: Ramon Pardijs 
Vice-penningmeester: Susanne 
de Groot
Lid PR: Sarah Boomaerts

De koeieletters is een vereni-
gingsblad dat 4 maal per jaar 
verschijnt.

Oplage: 1000 st.

De redactie draagt geen ver-
antwoording over de stukken 
onder auteursnaam.

Opzegging van het abonne-
ment kan door dit telefonisch 
of per mail door te geven, mi-
nimaal 1 maand voor het einde 
van het kalenderjaar.

26e jaargang, februari 2019

Major LH – Track LH
Mevrouw E.C. den Hartog 
Mevrouw A. Mulder
De heer M. Pot
De heer J.M. Schuttenbeld
Mevrouw S.M. Swaanenburg
Mevrouw C.M. Violier
De heer K. Visscher
Mevrouw S.A.M. van der Windt
   
Major GD – Track GD
Mevrouw K.O.C. van den Ende

Master GD – Track Onderzoek
Mevrouw Y. Opmeer   
 

Master GD – Track Bestuur en Beleid
Mevrouw M. Brouwer 
Mevrouw A.A. Cooiman
Mevrouw I. Hummel   
 
Master Paard – Track Paard
Mevrouw A.L. Herbold 
Mevrouw Y.L. van der Lee
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VOOR DIEREN. VOOR GEZONDHEID. VOOR U.

SAMENWERKEN 
AAN RESULTATEN 
DIE TELLEN

Zoetis B.V. 
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com

© 2017 Zoetis B.V.

Samenwerken aan een nóg betere diergezondheid. De vragen uit 
jouw werkveld zijn onze drijfveer om continu nieuwe oplossingen 
te ontwikkelen. Met een uitgebreid R&D programma blijft Zoetis 
innoveren. Zodat je als toekomstig dierenarts altijd beschikt over 
hoogwaardige diergeneesmiddelen, vaccins én ondersteunende 
diensten, waarmee je met de veehouder vooruit kunt. Vandaag en  
in de toekomst. Zo werken we samen aan resultaten die tellen.


